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Protokoll styrelsemöte  

Dag och tid: 2023-12-06 kl. 17.00-18.40 

Plats: Digitalt möte i TEAMS  

Närvarande: 

Jytte Guteland, ordförande  Anders Davidsson, vice ordförande 

Thomas Åkesson, kassör  Eleni Rezaii Liakou, sekreterare    

Klara Ellström       Karl Gunnar Svensson  
Sara Gunnarsson   Kristina Franzén 
   
Anders Ramberg, kanslisamordnare, adjungerad 
 
Frånvarande: Anna E Andersson, Göran Bäckstrand, Nils Andreas Sjögren, Ulf Sjödin,  
Ann-Sofie Eriksson 

 
§ 1. Mötets öppnande samt upprop 

 
Ordföranden öppnade styrelsemötet och uppropet genomfördes.  

 
§ 2. Val av justerare  
  

Styrelsen beslutar välja Anders Davidsson till justerare. 

 
 § 3. Godkännande av dagordningen 
  

Styrelsen beslutar godkänna dagordning enligt utskickad version. 

 
§ 4. Föregående protokoll - styrelsemöte 2023-10-15 och genomgång av uppdrag 
  

Styrelsen beslutar att man informerats om och uppmärksammat att 

styrelsemedlem Anna E Andersson i protokoll från 2023-08-28 finns antecknad som 

både närvarande och frånvarande. Det korrekta är att Anna var frånvarande. 

Samordnaren redogör för uppdrag från protokoll 2023-10-15: 
a) Avtal mellan Sveriges miljökommuner och Mötesledarna där avtal bifogas 

denna kallelse 
b) Styrelsen beslutar att, via kansliet, sända ut en medlemslista till styrelsen. 

c) Styrelsen vill att hemsidan, via kansliet, ska uppdateras med en förteckning 

om vilka som är medlemmar. 

 
Styrelsen beslutar lägga föregående protokoll med tillhörande uppdrag till 
handlingarna. 
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§ 5. Ekonomi 
 

Kassören redogör för föreningens ekonomi. Avräkningen för konferensen hösten 
2023 i Lund visar i redovisning från föreningens konferenshjälp på ett överskott med 
ca 500 kr. Till detta ska tillföras kostnad för bussresa/hyra till studiebesök, gåvobrev 
till konferensföreläsare och ersättning till eleverna för musiken till middagen. Vidare 
så är det tre konferensavgifter som ännu inte har betalats. Fullständig redovisning 
kommer när alla in- och utgifter registrerats. 
 
Beräkningen för föreningens ekonomi för helåret blir ett överskott på ca 15 t kr. 
 
Styrelsen beslutar att godkänna och lägga den ekonomiska redovisningen till 
handlingarna.  
 

§ 6. Styrelsens sammansättning 
 

En av styrelsens medlemmar har lämnat in sin uppsägning. Uppsägningen 
redovisades vid styrelsen möte i oktober. Uppsägningen har tillställts 
valberedningens ordförande. Styrelsen ska besluta om fyllnadsval. 

 
Enligt stadgarna punkt 5.4: Avgår styrelseledamot ska förbundsstämma hålla 
fyllnadsval för återstoden av mandattiden, om det återstår mer än ett år innan 
mandattiden är slut. 
 
Styrelsen beslutar att ge valberedningen i uppdrag att ta fram förslag på och utse en 
kandidat till ny styrelseledamot. Fyllnadsval till ny styrelseledamot ska hållas och 
representant till ny ledamot utses vid årsmötet i Stockholm den 15 maj. Årsmötet 
hålls i samband med vårens konferens i Stockholm 14–15 maj 2024. 

 
§ 7. Strategier inför framtiden 
 

Hur ska föreningen/förbundet och styrelsen arbeta för att utveckla 
föreningen/förbundet? Hur vill vi arbeta med kommande planering för 2024 års vår- 
och höstkonferenser? Konferensernas Tema? 
 
Vilka utvecklingsområden ser Vi som styrelseledamöter för föreningen/förbundet?  
 
Vilka tillvägagångssätt ska föreningen/förbundet göra för att vinna fler medlemmar, 
för att möta de behov och önskemål från medlemmarna? 

 
Det är sedan viktigt att vi i styrelsen diskuterar en konferenskalender för de 
kommande åren, där man med också tar med önskemål om tema för respektive 
konferens. Vilka önskemål finns kring teman? Vi har också pratat om ekonomi hos 
kommunerna, rekryterings – kompetens problematiken hos kommunerna.  
 
Vad har Vi för ytterligare tankar kring teman? 
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Utifrån diskussionerna har vi följande förslag till beslut att som vi i styrelsen ska 
jobba vidare med och ta med i vår framtida planering av förbundets verksamhet: 
 

• 2–3 års planering och tema för våra konferenser och för att vi ska kunna ha 
framförhållning 
 

• Strategier för möten och tema kan vara:  
 

o ökade kostnader för kommunerna samt ökade ansvar och 
uppfyllande av lagstiftning 

o nya utvecklingsområden 
o lobbing och vilka forum kan vi på 
o Genomlysa fler tillsynsområden inom Miljöbalken 
o Efterhandsdebitering inom livsmedelskontrollen som resulterar 

osäker ekonomi för många miljökontor 
o Större ansvar för kommunernas tillsynsmyndigheter med tyngre och 

svårare som kräver resurser i och med länsstyrelsen har sparkrav på 
sig 

o Taxor och självfinansieringsgraden 
o Kompetensförsörjning och behovet av ökad rekrytering som i sin tur 

ger av vi upptäcker miljöproblem 
o Avtalssamverkan mellan kommunerna för att klara kompetens och 

rekrytering 
o Ekonomiska förutsättningar för att kommunerna ska uppfylla sitt 

uppdrag (SKR) 
o Miljöminister måste vara med på nästa konferens och ska bjudas in 

till vårmötet 
o Medlemsvärvning och utveckling av vår verksamhet ska vara en 

stående punkt på dagordningen 
o Utveckla samverkan med klimatkommunerna och ge ordföranden att 

bjuda in på ett styrelsemöte via ex Zoom 
o Ge uppdrag till AU att ”hitta” värdkommunerna till våra konferenser 

och förslag på teman, vilka kommuner skulle vi vilja ha med? 
o Digitala konferenser förslagsvis om PFAS, jordskred, masshantering 

vid stora infrastrukturprojekt där statliga myndigheter bjuds in ex 
Naturvårdsverket, HAV, Jordbruksverket, Livsmedelsverket, 
Försvarsmakten där flera lagstiftningar berörs  
 

Styrelsen beslutar att ta med ovanstående förslag i sin fortsatta planering av våra 
konferenser och utveckling av förbundets verksamhet 
 
§ 8. Nästa styrelsemöte  
 

Styrelsen beslutar att nästa styrelsemöte blir den 1 februari 2024 kl. 18.00 digitalt 
möte med AU kl. 17.00 
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§ 9. Nästa års vår konferens/årsmöte i Stockholm 2024, samt höstmöte 2024. 
 

Det är hög tid att planera för 2024 års vår- och höstkonferenser. En kommun har 
kommit med intresseanmälan om att få anordna höstens konferens. Styrelsen måste 
gå ut och efterhöra bland sina medlemmar om det finns ytterligare kommuner som 
är intresserade att vara konferensvärdar för kommande höstkonferens 2024. 
 
Det är viktigt att kommande möte i januari 2024 kan sätta ett datum för 
konferensen i oktober 2024. Det är också önskvärt att styrelsen diskuterar och 
sätter upp en höstkonferenskalender för de kommande åren. Detta kan skapa 
framförhållning, som kan hjälpa till med kompetensplaneringen för landets 
miljönämnder.  
 
Vid föregående styrelsemöte lyfte en av våra styrelseledamöter, Sara Gunnarsson 
intresset att Karlstad kan vara värdkommun för höstkonferensen. Sara fördrog kort 
om möjligheten att vara i Karlstad och att hon har förankrat det med tjänstemännen 
som ger tummen upp.  Frågan ska förankras hos politikerna också. Där finns flera 
myndigheter som rör Miljö, säkerhet och forskning och det finns bra möjligheter till 
studiebesök. Det är strategiskt en bra plats och vi skulle kunna öka medlemsantalet 
bland Värmlands kommuner. 
 
Styrelsen beslutar att gå vidare med förslaget att Karlstad blir värdkommun för 
höstkonferens 2024 och ifall Karlstad backar, bör vi ha ett digitalt möte i januari för 
att hitta alternativ till värdkommun 2024. Vid januarimötet ska också bestämmas ett 
datum för höstkonferensen 2024.  
 

§ 10. Övriga frågor 

 
§ 11.  Mötet avslutas  

 

Ordföranden tackar alla och avslutar mötet  

 

 

Ordförande     Justerare    Sekreterare 
 
 
Jytte Guteland    Anders Davidsson   Eleni Rezaii Liakou 
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Protokoll styrelsemöte  



Dag och tid: 2023-12-06 kl. 17.00-18.40 



Plats: Digitalt möte i TEAMS  



Närvarande: 



Jytte Guteland, ordförande  Anders Davidsson, vice ordförande 



Thomas Åkesson, kassör  Eleni Rezaii Liakou, sekreterare    



Klara Ellström       Karl Gunnar Svensson  
Sara Gunnarsson   Kristina Franzén 
   
Anders Ramberg, kanslisamordnare, adjungerad 
 
Frånvarande: Anna E Andersson, Göran Bäckstrand, Nils Andreas Sjögren, Ulf Sjödin,  
Ann-Sofie Eriksson 



 
§ 1. Mötets öppnande samt upprop 



 
Ordföranden öppnade styrelsemötet och uppropet genomfördes.  



 
§ 2. Val av justerare  
  



Styrelsen beslutar välja Anders Davidsson till justerare. 



 
 § 3. Godkännande av dagordningen 
  



Styrelsen beslutar godkänna dagordning enligt utskickad version. 



 
§ 4. Föregående protokoll - styrelsemöte 2023-10-15 och genomgång av uppdrag 
  



Styrelsen beslutar att man informerats om och uppmärksammat att 



styrelsemedlem Anna E Andersson i protokoll från 2023-08-28 finns antecknad som 



både närvarande och frånvarande. Det korrekta är att Anna var frånvarande. 



Samordnaren redogör för uppdrag från protokoll 2023-10-15: 
a) Avtal mellan Sveriges miljökommuner och Mötesledarna där avtal bifogas 



denna kallelse 
b) Styrelsen beslutar att, via kansliet, sända ut en medlemslista till styrelsen. 



c) Styrelsen vill att hemsidan, via kansliet, ska uppdateras med en förteckning 



om vilka som är medlemmar. 



 
Styrelsen beslutar lägga föregående protokoll med tillhörande uppdrag till 
handlingarna. 
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§ 5. Ekonomi 
 



Kassören redogör för föreningens ekonomi. Avräkningen för konferensen hösten 
2023 i Lund visar i redovisning från föreningens konferenshjälp på ett överskott med 
ca 500 kr. Till detta ska tillföras kostnad för bussresa/hyra till studiebesök, gåvobrev 
till konferensföreläsare och ersättning till eleverna för musiken till middagen. Vidare 
så är det tre konferensavgifter som ännu inte har betalats. Fullständig redovisning 
kommer när alla in- och utgifter registrerats. 
 
Beräkningen för föreningens ekonomi för helåret blir ett överskott på ca 15 t kr. 
 
Styrelsen beslutar att godkänna och lägga den ekonomiska redovisningen till 
handlingarna.  
 



§ 6. Styrelsens sammansättning 
 



En av styrelsens medlemmar har lämnat in sin uppsägning. Uppsägningen 
redovisades vid styrelsen möte i oktober. Uppsägningen har tillställts 
valberedningens ordförande. Styrelsen ska besluta om fyllnadsval. 



 
Enligt stadgarna punkt 5.4: Avgår styrelseledamot ska förbundsstämma hålla 
fyllnadsval för återstoden av mandattiden, om det återstår mer än ett år innan 
mandattiden är slut. 
 
Styrelsen beslutar att ge valberedningen i uppdrag att ta fram förslag på och utse en 
kandidat till ny styrelseledamot. Fyllnadsval till ny styrelseledamot ska hållas och 
representant till ny ledamot utses vid årsmötet i Stockholm den 15 maj. Årsmötet 
hålls i samband med vårens konferens i Stockholm 14–15 maj 2024. 



 
§ 7. Strategier inför framtiden 
 



Hur ska föreningen/förbundet och styrelsen arbeta för att utveckla 
föreningen/förbundet? Hur vill vi arbeta med kommande planering för 2024 års vår- 
och höstkonferenser? Konferensernas Tema? 
 
Vilka utvecklingsområden ser Vi som styrelseledamöter för föreningen/förbundet?  
 
Vilka tillvägagångssätt ska föreningen/förbundet göra för att vinna fler medlemmar, 
för att möta de behov och önskemål från medlemmarna? 



 
Det är sedan viktigt att vi i styrelsen diskuterar en konferenskalender för de 
kommande åren, där man med också tar med önskemål om tema för respektive 
konferens. Vilka önskemål finns kring teman? Vi har också pratat om ekonomi hos 
kommunerna, rekryterings – kompetens problematiken hos kommunerna.  
 
Vad har Vi för ytterligare tankar kring teman? 
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Utifrån diskussionerna har vi följande förslag till beslut att som vi i styrelsen ska 
jobba vidare med och ta med i vår framtida planering av förbundets verksamhet: 
 



• 2–3 års planering och tema för våra konferenser och för att vi ska kunna ha 
framförhållning 
 



• Strategier för möten och tema kan vara:  
 



o ökade kostnader för kommunerna samt ökade ansvar och 
uppfyllande av lagstiftning 



o nya utvecklingsområden 
o lobbing och vilka forum kan vi på 
o Genomlysa fler tillsynsområden inom Miljöbalken 
o Efterhandsdebitering inom livsmedelskontrollen som resulterar 



osäker ekonomi för många miljökontor 
o Större ansvar för kommunernas tillsynsmyndigheter med tyngre och 



svårare som kräver resurser i och med länsstyrelsen har sparkrav på 
sig 



o Taxor och självfinansieringsgraden 
o Kompetensförsörjning och behovet av ökad rekrytering som i sin tur 



ger av vi upptäcker miljöproblem 
o Avtalssamverkan mellan kommunerna för att klara kompetens och 



rekrytering 
o Ekonomiska förutsättningar för att kommunerna ska uppfylla sitt 



uppdrag (SKR) 
o Miljöminister måste vara med på nästa konferens och ska bjudas in 



till vårmötet 
o Medlemsvärvning och utveckling av vår verksamhet ska vara en 



stående punkt på dagordningen 
o Utveckla samverkan med klimatkommunerna och ge ordföranden att 



bjuda in på ett styrelsemöte via ex Zoom 
o Ge uppdrag till AU att ”hitta” värdkommunerna till våra konferenser 



och förslag på teman, vilka kommuner skulle vi vilja ha med? 
o Digitala konferenser förslagsvis om PFAS, jordskred, masshantering 



vid stora infrastrukturprojekt där statliga myndigheter bjuds in ex 
Naturvårdsverket, HAV, Jordbruksverket, Livsmedelsverket, 
Försvarsmakten där flera lagstiftningar berörs  
 



Styrelsen beslutar att ta med ovanstående förslag i sin fortsatta planering av våra 
konferenser och utveckling av förbundets verksamhet 
 
§ 8. Nästa styrelsemöte  
 



Styrelsen beslutar att nästa styrelsemöte blir den 1 februari 2024 kl. 18.00 digitalt 
möte med AU kl. 17.00 
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§ 9. Nästa års vår konferens/årsmöte i Stockholm 2024, samt höstmöte 2024. 
 



Det är hög tid att planera för 2024 års vår- och höstkonferenser. En kommun har 
kommit med intresseanmälan om att få anordna höstens konferens. Styrelsen måste 
gå ut och efterhöra bland sina medlemmar om det finns ytterligare kommuner som 
är intresserade att vara konferensvärdar för kommande höstkonferens 2024. 
 
Det är viktigt att kommande möte i januari 2024 kan sätta ett datum för 
konferensen i oktober 2024. Det är också önskvärt att styrelsen diskuterar och 
sätter upp en höstkonferenskalender för de kommande åren. Detta kan skapa 
framförhållning, som kan hjälpa till med kompetensplaneringen för landets 
miljönämnder.  
 
Vid föregående styrelsemöte lyfte en av våra styrelseledamöter, Sara Gunnarsson 
intresset att Karlstad kan vara värdkommun för höstkonferensen. Sara fördrog kort 
om möjligheten att vara i Karlstad och att hon har förankrat det med tjänstemännen 
som ger tummen upp.  Frågan ska förankras hos politikerna också. Där finns flera 
myndigheter som rör Miljö, säkerhet och forskning och det finns bra möjligheter till 
studiebesök. Det är strategiskt en bra plats och vi skulle kunna öka medlemsantalet 
bland Värmlands kommuner. 
 
Styrelsen beslutar att gå vidare med förslaget att Karlstad blir värdkommun för 
höstkonferens 2024 och ifall Karlstad backar, bör vi ha ett digitalt möte i januari för 
att hitta alternativ till värdkommun 2024. Vid januarimötet ska också bestämmas ett 
datum för höstkonferensen 2024.  
 



§ 10. Övriga frågor 



 
§ 11.  Mötet avslutas  



 



Ordföranden tackar alla och avslutar mötet  



 



 



Ordförande     Justerare    Sekreterare 
 
 
Jytte Guteland    Anders Davidsson   Eleni Rezaii Liakou 
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